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9. Valná hromada ASZ ČR  

Zápis a usnesení 
 

Datum konání: 18.června 2007 , od 10.00 hod do 16.45 hod. 

Místo konání: Dům kultury odborů Jihlava, Tolstého 2  
 

 

1) Prezence účastníků 

Od 8.30 do 10.00 hod. - prezence delegátů – viz přílohy: prezenční listiny 

 

2) Zahájení schůze, schválení programu 

Schůze byla zahájena dne 18.6.2007 v 10.00 hod.  

J. Váňa: zahájil jednání 9.Valné hromady ASZ ČR, přivítal delegáty z regionálních ASZ a přítomné hosty. 

Oznámil, že pořadí bodů jednání bude nutné operativně přizpůsobit podle časových možnostech ministra 

zemědělství Petra Gandaloviče. 

 

Navržený program schůze dle rozeslaných pozvánek : 
8.30 - 9.00 hod.          Prezentace delegátů z regionálních ASZ 
  

9.00                        Zahájení, přivítání delegátů a hostů 

                                    volba pracovních orgánů valné hromady – mandátová komise 

                                                                                                      -  návrhová komise 

                                                                                                      -  volební komise 

                                    schválení zapisovatele a ověřovatelů zápisu, schválení návrhu programu   

 

9.30                             Zpráva předsedy o činnosti ASZ ČR za období od uplynulé valné hromady 

   

 10.00 – 12.30                Vystoupení ministra zemědělství ČR Mgr. Petra Gandaloviče  

                                       Vystoupení dalších hostů: 
• vedoucí sboru externích poradců ministra zemědělství Ing. Miloslav Kučera, 

• prezident Společnosti mladých agrárníků ČR Ing. Pavel Moulis. 

                                      

                                     Diskuse ke zprávě předsedy ASZ ČR a k vystoupení hostů 
 

12.30 – 13.15                 Přestávka na oběd      

 

13.15                            Zpráva předsedy Revizní komise ASZ ČR 

                                     Návrh rozpočtu na rok 2007 

13.30                            Diskuse ke zprávám  

                                          - schválení účetní závěrky za rok 2006 a návrhu rozpočtu na rok 2007 
 

14.00                            Volby orgánů ASZ ČR na období 2007 - 2010 

                                          - vzetí na vědomí nominace zástupců regionů ASZ do Rady ASZ ČR 

                                          - návrhy a představení kandidátů do Předsednictva ASZ ČR 

                                                             - volba předsedy ASZ ČR 

                                                             - volby místopředsedů   

                                                             - volby členů předsednictva  
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15.30 Projednání návrhu na technické úpravy Stanov ASZ ČR 

15.45                            Diskuse k dalšímu směřování ASZ ČR, návrh činnosti na další období 

16.45                            Usnesení a závěr 

 

J.Váňa dále přečetl písemné zdravice od předsedy Zemědělského výboru PSP ČR Jiřího Papeže a bývalé 

ministryně zemědělství Mileny Vicenové, kteří na schůzi byli pozváni, ale z pracovních důvodů museli účast 

odmítnout. Z důvodu jednání vlády se omluvil také ministr financí Miroslav Kalousek. 

 

3) Schválení programu a volba pracovních orgánů valné hromady 

J.Váňa:  

a) schválení programu VH 

VH souhlasí s operativními změnami v pořadí bodů schůze. 

Hlasování: optická většina pro 

 

VH konstatovala a vzala na vědomí, že z celkového počtu 74 členů Rady bylo podle prezenční listiny 

přítomno 72. Účast členů Rady dosáhla 97 %.  

Z celkového počtu 185 delegátů bylo přítomno 163. Účast  delegátů celkem dosáhla 88%.  

Schůze byla usnášeníschopná.   

 

b) volba pracovních orgánů valné hromady  

J.Váňa:  

Přednesl návrhy předsednictva na složení jednotlivých pracovních orgánů: 

- mandátová komise: E.Kravcová, V.Kutilová, V.Nedbal 

Hlasování: optická většina pro/1 se zdržel/0 proti  

- volební komise: J.Votava, J.Horák, L.Dolejš 

Hlasování: optická většina pro/1 se zdržel/0 proti  

- návrhová komise: J.Stehlík, J.Horák, J.Šebek 

Hlasování: optická většina pro/1 se zdržel/0 proti  

- zapisovatel: J.Šebek, ověřovatelé zápisu: J.Miller, K.Mošnová 

Hlasování: všichni pro/0 se zdržel/0 proti  

VH schválila návrhy pracovních orgánů. 

 

4) Zpráva předsedy Revizní komise za rok 2006  

Zprávu přednesla členka RK ASZ ČR Květa Mošnová: 

 

Revizní komise ASZ ČR pracovala ve složení: Jiří Petr, předseda, Jan Javůrek, místopředseda, Květa 

Mošnová, Helena Přikrylová a Jaroslav Šebek, st. Složení revizní komise bylo zvoleno na předminulé valné 

hromadě ASZ ČR. Revizní komise se sešla od minulé VH celkem třikrát. 

Poprvé se RK sešla 15.11.2006, kde kontrolovala splnění požadavků, které byly vzneseny na minulém 

zasedání RK ASZ ČR, které proběhlo před minulou VH dne 29.6.2006. Zde RK došla k závěru, že ještě 

některé nedostatky z účetnictví v roce 2006 nebyly odstraněny. Stále chyběly storno faktury na neprovedené 

služby např. odřeknutí zájezdu. Toto byla chyba účetního, který měl tak udělat. Dále se RK zabývala 

kontrolou hospodaření za rok 2006 (stavem k 31.8.2006, který byl k dispozici), kde RK konstatovala, že 

účetní doklady jsou kanceláří vedeny řádně a přehledně.   

Revizní komise ASZ ČR při kontrole docházky na předsednictvo zjistila patrný nezájem některých členů 

předsednictva pracovat v tomto orgánu. Od minulé VH do jednání Rady v Lipnici n.S. se sešlo předsednictvo 

celkem 6x. Dvě zasedání nebyly usnášení schopné a ostatní byli jen těsně usnášení schopné, což neumožňuje 

základní práci předsednictva ASZ ČR. Revizní komise již na minulé Valné hromadě ASZ ČR doporučovala 

členům Rady ASZ ČR, aby si do předsednictva zvolili aktivní členy, kteří jsou ochotny této práci věnovat více 

času. Na Radě ASZ ČR, která se konala 15.11.2006 v Lipnici byl odvolán pro velmi malou účast na 

předsednictvu ASZ ČR Tomáš Svoboda, dále zde rezignovali Josef Němec a Rajmund Fila. Michal Pospíšil 

rezignoval na členství v předsednictvu k 5.9.2006. Na této Radě ASZ ČR byla provedena dovolba 4 členů 

předsednictva a to – Eliška Kravcová, Pavel Dobrovolný, Václav Perník a Roman Noll.   

Druhé zasedání Revizní komise ASZ ČR proběhlo 2.4.2007. Na tomto jednání proběhla revize vedení 

účetnictví za uplynulý rok 2006, kde bylo zjištěno, že doklady jsou vedeny řádně a přehledně. Byly zde však 

nalezeny nedostatky, které způsobila účetní firma špatným zaúčtováním dokladů. A to: účetně nebyly 

provedeny vzájemné zápočty faktur např. zápočet faktur s Veletrhy Brno FV 060036 s fakturou FP 06052 ve 
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výši 4 500,- Kč. Nebyly stornované faktury za vstupenky, které nebyly odebrány – např. FV 06008 ve výši 

1 000,- Kč, FV 06011 ve výši 500,- Kč a FV 06021 ve výši 500,- korun. Dále špatně zaúčtovaná faktura za 

polskou návštěvu farem která byla vystavena na částku 10 000,- Kč, ale účetní ji zaúčtoval ve výši 75 000,- 

Kč. Závěr: Revizní komise ASZ ČR žádá účetní firmu o zjednání urychlené nápravy ve vedení účetnictví a 

zaúčtování účetních dokladů. Dále RK revidovala stav placení příspěvků. Bylo zjištěno, že všechny regiony 

měly k datu 2.4.2007 zaplaceny všechny příspěvky za rok 2006. Výjimkou byl region ASZ Domažlice, 

kterému však z důvodu nezaplacení příspěvku za rok 2005, byla již na minulé VH pozastavena činnost do 

doby zjednání nápravy. Tento stav stále trvá, ASZ Domažlice nekomunikuje ani s kanceláří ASZ ČR. Revizní 

komise ASZ ČR proto navrhuje, aby Rada ASZ ČR vyloučila, dle čl.9 odst.4, regionální ASZ Domažlice 

s okamžitou platností. 

Třetí zasedání Revizní komise ASZ ČR se uskutečnilo 11.6.2007. Při kontrole účetních dokladů RK ASZ ČR 

zjistila, že účetní firma neodstranila nedostatky a nedodala daňové poradkyni požadované dokumenty 

z účetnictví za rok 2006, pro kontrolu a sestavení výkazu zisků a ztrát a výkazu rozvahy. (hlavní kniha, 

denník, výsledovky). Závěr: RK ASZ ČR žádá účetní firmu, aby okamžitě sjednala náhradu tak, aby bylo 

možné do dnešní VH ASZ ČR provést sestavení potřebných výkazů daňovou poradkyní. Dále RK ASZ ČR 

spolu s předsednictvem ASZ ČR požádala paní Elišku Kravcovou o pomoc při vyřešení tohoto problému. RK 

ASZ ČR navrhuje, aby od účetního roku 2007 provedlo změnu účetní firmy. RK ASZ ČR navrhuje, aby 

účetnictví vedla Eliška Kravcová, která s tímto souhlasí. Vzhledem k tomu, že všechny nedostatky byly do 

dnešního dne odstraněny, RK navrhuje, aby byla tato účetní závěrka k 31.12.2006, která bude předána na 

Finanční úřad v Praze - západ do 30.6.2007, schválena valnou hromadou ASZ ČR. (příloha dostupná 

v kanceláři ASZ). RK ASZ ČR zjistila při kontrole placení členských příspěvků, že ke dni 11.6.2007 zaplatilo 

celé nebo část příspěvků na rok 2007 celkem 19 regionů ve výši 1,2mil. Kč. 

Valná hromada schválila účetní uzávěrku roku 2006.  

VH schválila vyloučení regionu ASZ Domažlice z ASZ ČR. 

Hlasování: 138 pro/1 se zdržel/0 proti. 

b) Návrhy revizní komise na změnu stanov ASZ ČR  

K.Mošnová: 

V dalším bodě seznámila plénum s navrhovanými technickými změnami Stanov ASZ ČR a s důvody těchto 

návrhů. 

Změna č. 1: 

Změnit čl. 6  bod 3 

Stávající text: Účetní závěrku předcházejícího roku schvaluje valná hromada vždy do 31.3. toho roku, na který 

je rozpočet sestavován. 

Nové znění: Účetní závěrku předcházejícího roku schvaluje valná hromada vždy do 30.6. roku následujícího. 

Hlasování: 152 pro/0 se zdržel/0 proti 

Změna č. 2:  

Změnit čl. 13a  bod  4 

Stávající text: Valná hromada svolává  předsednictvo ASZ ČR nejméně 30 dnů před datem jejího konání, 

rozesláním doporučených dopisů s pozvánkou všem členům ASZ ČR. 

Nové znění: Valná hromada svolává  předsednictvo ASZ ČR nejméně 30 dnů před datem jejího konání, 

rozesláním pozvánek všem členům ASZ ČR. 

Hlasování: 150 pro/2 se zdržel/0 proti 

Změna č. 3: 

Změnit  čl. 13b bod 4 

Stávající text: Schůze rady se koná nejméně jedenkrát za tři měsíce. 

Nové znění: Schůze rady se koná nejméně dvakrát ročně  

Hlasování: 157 pro/0 se zdržel/0 proti 

Změna č.4: 

Změnit  čl. 13d bod 4 

Stávající text: Členové revizní komise volí ze svých řad předsedu revizní komise, který má právo účastnit se 

všech zasedání rady a předsednictva s hlasem poradním. 

Nové znění: Členové revizní komise volí ze svých řad předsedu a místopředsedu revizní komise, kteří májí 

právo účastnit se všech zasedání rady a předsednictva s hlasem poradním. 

Hlasování: 154 pro/0 se zdržel/0 proti 

Valná hromada schválila všechny navržené změny stanov. 

(kancelář ASZ zajistí úřední registraci schválených změn stanov).  
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c) Návrh rozpočtu ASZ ČR na rok 2007  

J.Miller 

Předložil návrh rozpočetu na rok 2007, který byl předložen již Radě ASZ ČR a ta jej schválila. 

Aktuální počet členů ASZ ČR je 37. V roce 2007 by tedy na základě nahlášené obhospodařované výměry 

mělo být vybráno na příspěvcích 3,1 mil. Kč. 

Předpokládané příjmy: 

3,1 mil. příspěvky, 1,1 mil. FADN,  3mil. dotace D10 – zahraniční činnost,  0,35 mil. reklamní činnost Farma 

roku, 0,1 mil,  reklama na webu a ve Zpravodaji, 70 tis. další drobné příjmy 

Celkem: 7,8 mil.Kč 

Předpokládané výdaje: 

Účetnictví, daňový poradce, audit: 100 tis., nájem kanceláře 280 tis., telekom.poplatky 100 tis., kancel. 

potřeby, vybavení 110 tis., úklid 16 tis., občerstvení předsednictvo 25 tis., webové stránky-technická podpora, 

domény, software, správa systému 200 tis., náklady na spolupracovníky kanceláře (Šebek, Pospíšilová, 

Kutilová – plný úvazek, Havel, Pospíšil, Králová- část. úvazek) 1,1 mil., ceny do soutěže Farma roku + 

publikace-video-prezentace FR 400 tis., poštovné 40 tis., publikační činnost-propagace 120tis., 5x ročně 

Zpravodaj členům 200tis., výstavy 50tis., náklady schůzí rady a valné hromady 80tis., dožínky+ples 150tis., 

platby FADN 900tis., členské příspěvky COPA+zahraniční činnost 3mil., daně 70tis. 

Celkem: 7,1 mil.Kč.  

Předpokládaný kladný zůstatek 0,7 mil.Kč. 

 

VH schválila přednesený návrh rozpočtu ASZ ČR pro rok 2007. 

Hlasování: 156 pro/1 se zdržel/0 proti 

 

4) Organizační pokyny k volbám   

J.Votava, předseda volební komise: 

Seznámil valnou hromadu s aktuálním přehledem členů rady: 

Seznam členů Rady ASZ ČR, 18.6.2007 

REGION JMÉNO 
 

REGION JMÉNO 
 

Blansko 
Pavel Lipovský  

Nový Jičín 
Jan Horák 

Jan Rotrekl  Zdeněk Koláček 

Břeclav 
Ing. Rajmund Fila  

Olomoucko 
Václav Koutný 

Ing. Sylva Dušková  Sláma František 

Český Krumlov 
Ing. Václav Perník, ml.  Pardubice, 

Chrudim 

Ing. Arnošt  Pleskot 

Stanislav Bůžek, ml.  Ing. Jan  Sochor 

České 

Budějovice 

František Drs  
Pelhřimov 

Ing. Květa Mošnová 

Jan Staněk  Ing. Josef Přibyl 

Havlíčkův Brod 
Ing. Jan Votava   

Písek 
Karel Zíka 

Radek Nedbal  Mgr. Jana Vaněčková  

Hodonín 
Pavel Machálek  

Plzeň sever 
František Janko 

Miloš Crhounek  Ladislav Krofta 

Cheb 
Gabriel Kužel  

Plzeňsko 
Ing. Petr Hodan 

Hirš Ctirad  Ing. Pavel Pouba 

Prostějov 
Jan Kadlec  

Praha V+Z 
Ing. Stanislav Němec 

Oldřich Barnet  Ing. Jan Miller 

Jablonec, Josef Šourek  Přerov Josef Němec 
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Liberec, Semily 
Ing. Zdeněk Brožek  Ing. Eliška Kravcová 

Jihlava 
Ing. Arnošt Jakubec  

Příbram 
Ing. Vladimír Kuncl 

Ing. Libor Hlaváček  Pospíchal Miloslav 

Jindřichův 

Hradec 

Jan Javůrek  Rychnov nad 

Kněžnou 

Ing. Daniel Havlíček 

Ing. Jan Štefl  Ing. Jiří Petrlák  

Kolín, Kutná 

Hora, Nymburk 

Roman Noll  
Strakonice 

Ing. Vladimír Hanžl 

Jan Král  Jaroslav Ouředník 

Kladno, Beroun 
Ing. Josef Stehlík   Svitavy, Ústí nad 

Orlicí 

Ing. Josef Sotona 

Emil Beer  František Jílek, DiS. 

Kroměříž 
Ing. Ladislav Babušník  

Tábor 
Jiří Jech 

Ing. Jan Váňa, CSc.  Zdeněk Frejlach 

Litoměřice 
Ing. Stanislav Najmr  

Trutnov 
Jan Basař 

Jaroslav Cimr  Alois Mejsnar 

Louny 
Pastyřík Věroslav  

Třebíč 
p. Šplíchal 

Jiří Křížek  Tomáš Svoboda 

Mělník 
Ing. Jiří Kejkrt  

Vyškov 
Ing. Josef Hlobil 

Jaroslav Lípa  Ing. Helena Přikrylová 

Náchod 
Ladislav Miler  Žďár nad 

Sázavou 

Milan Novák 

Ing. Jaroslav Jiránek  Jaroslav Chalupa 

   
SCHOK 

Ing. Vít Mareš 

   Ing.Antonín Vejčík, CSc. 

 

VH vzala na vědomí seznam členů Rady ASZ ČR ke dni 18.6.2007. 

 

V první části voleb budou všichni členové Rady s hlasovacím právem odevzdávat návrhy kandidátů na 

předsedu, na dva místopředsedy a na 12 členů předsednictva. Poté bude VH seznámena s kandidáty, kteří se 

představí a sdělí, zda kandidaturu přijímají.  

Pořadí voleb: 1.předseda, 2. dva místopředsedové, 3. 12 členů předsednictva. 

Vyzval členy Rady, aby začali odevzdávat písemné návrhy na kandidáty. 

 

5) Vystoupení prezidenta Společnosti mladých agrárníků ČR: 

P.Moulis: 

Konstatoval postupně se vyvíjející úzkou spolupráci a názorový soulad mezi stanovisky a programovými cíli 

ASZ a Společností mladých agrárníků.  

Za největší úspěchy, kterých se ve spolupráci s ASZ podařilo dosáhnout považuje prosazení podpory pro 

mladé a začínající zemědělce a navýšení rozpočtu na toto opatření z navrhovaných 60 miliónů na 231 miliónů. 

Dále se podařilo udržet zvýhodnění mladých zemědělců při žádostech o podporu ze strany PGRLF. Za úspěch 

SMA považuje také postupné řešení problému daňové zátěže při převodu farem v rámci rodiny. 

Budoucí spolupráci s ASZ vidí například v poradenství, zde již SMA dlouhodobě působí i pro členy ASZ 

zejména v rámci školení o PUZČ. Dále počítá se společným připomínkováním či postupem například při 

úpravě některých pravidel opatření PRV.  Popřál ASZ mnoho úspěchů v  činnosti. 

 

 

6) Zpráva předsedy o činnosti ASZ ČR za rok 2007 

S.Němec: 

Vážení kolegové, 
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scházíme se dnes na již deváté valné hromadě ASZ ČR, což znamená, že naše organizace vstoupila již do 

desátého roku své existence. I v uplynulém roce tvořily naše aktivity široké spektrum od záležitostí ryze 

lobbyistických, přes odborné a vzdělávací, kulturní a společenské, až po organizaci   zahraničních zájezdů. 

 

Shodou okolností se náš „asociační rok“ (počítáno od jedné Valné hromady ke druhé) kryje  s rokem 

politickým, počítáno od parlamentních voleb. Asociace se nikdy netajila tím, že sdružuje lidi s výrazně 

pravicovým nejen smýšlením, ale především způsobem života.To se samozřejmě plně promítá do naší 

každodenní činnosti a našich postojů jak k různým dílčím krokům státu, tak i k zemědělské politice jako 

celku. V součtu s naší nezávislostí,přímočarostí  a svobodomyslností jsme  tak přirozeně  během vlád  levice 

byli poměrně nepříjemným elementem na zemědělské scéně. Přestože se nám i tak podařilo řadu věcí prosadit 

a ovlivnit, v celkovém směřování zemědělské politiky samozřejmě velmi tvrdě převažoval směr vycházející 

z úplně jiných principů a směřující k jinému modelu zemědělství a venkova, než je vlastní soukromým 

sedlákům. 

Od posledních voleb se situace  přece jenom začíná měnit, i když možná ne tak rychle a intenzivně, jak 

bychom si přáli a představovali. Teprve příchodem paní doktorky Vicenové a následně ministra Gandaloviče 

se  do zemědělské politiky  dostává racionalita  a konkrétní kroky se začínají odklánět od cesty konzervace 

socialistické struktury  zemědělství, začínají se rozmotávat a přetrhávat letité těsné vazby ministerských  

úředníků s lobby bývalých socialistických podniků. Tyto vazby nejen že  většinu kroků pozitivních pro 

soukromé zemědělce brzdily, ale  často byly základem přímé  diskriminace. Stačí vzpomenout například 

snahu o zavedení povinného podvojného účetnictví, financování (či spíš nefinancování) pozemkových úprav, 

různé podivné dotační kauzy, nebo letité skryté milionové podpory  formou laciných pronájmů  kanceláří 

některým organizacím na Václavském náměstí. Přesto soukromí zemědělci i naše organizace fungují a 

úspěšně se rozvíjí. 

 

Běžný život Asociace se v minulém roce právě od změněné politické situace  do značné míry odvíjel . To, že 

nyní máme větší možnost naše názory prezentovat a věci ovlivňovat samozřejmě na druhé straně klade vysoké 

nároky na tok informací a odbornost jak naší kanceláře,tak těch, kteří jsou členy různých poradních skupin, 

komoditních rad či monitorovacích výborů. Pro pokrytí celého spektra naší činnosti  bylo v uplynulém roce 

nutno zapojit do intenzivní práce mnohem více lidí než tomu bylo dříve,což se podařilo.  

Dnes tak ing. Stehlík a ing.Pospíšil působí jako odborní poradci ministra, Ing.Votava je členem Dozorčí rady 

PGRLF, máme dva zástupce v Národním monitorovacím výboru PRV, jsme zastoupeni v národní radě pro 

poradenství a výzkum, v prezidiu ČAZV, v komoditních výborech SZIF.  

Základní platformou Asociace pro definici našich společných postojů a stanovisek k jednotlivým problémům 

je  Rada a předsednictvo. Rada s sešla od poslední valné hromady 2 x  a to jednou  za účasti ministryně 

Vicenové a jednou za účasti ministra Gandaloviče a vicepremiéra Vondry. Předsednictvo bylo svoláno 14x , 

přičemž  na podzimní Radě bylo obměněno několik jeho členů ze zdravotních nebo časových důvodů.  

Jak již bylo  řečeno, naše činnost byla v minulém roce do značné míry ovlivněna politickou situací. Téměř půl 

roku jsme nenacházeli na ministerstvu kompetentního partnera k jednání, takže teprve po nástupu paní 

ministryně Vicenové jsme mohli intenzivně přednášet své požadavky a připomínky. Zde musím konstatovat, 

že jsme u ministerských úředníků častokrát narazili nejenom na zřejmou nechuť věci řešit , ale často na 

vyslovené sabotování dokonce i věcí dohodnutých přímo s ministryní .Platí to například o takzvaných 

bezúročných půjčkách, jejichž dořešení se táhne již více než rok a půl a začíná být již vyloženě trapné. 

Absolvovali jsme v této věci řadu jednání jak s ministryní Vicenovou, s ministry financí  Tlustým i 

Kalouskem či jejich náměstky vždy s poměrně jasnou dohodou, praktická realizace spočívajících na  

subalterních úřednících však nikdy nenastala. Snad teprve současné vedení ministerstva po odvolání několika 

„žab na prameni“ dovede celou věc týkající se nyní zhruba stovky posledních případů do racionálního konce. 

 

Jednou ze stěžejních věcí, do níž jsme v tomto roce aktivně zasáhli bylo dorovnání přímých plateb do plné 

výše dohodnuté v přístupové smlouvě do EU. Nebudu zde předstírat, že jsme to byli my, kteří nakonec plné 

platby dorovnali, protože post mesiáše  je  již obsazen těmi, kteří  před objektivy fotoaparátů děkovali za 

splnění slibů odstupující socialistické vládě, která však zapomněla do rozpočtu na letošní rok na TOP-UP 

vyčlenit potřebné peníze. My jsme pouze trpělivě jednali a argumentovali na mnoha jednáních s předsedou 

zemědělského výboru Jiřím Papežem, s paní ministryní Vicenovou i na  třech jednáních s panem premiérem 

Topolánkem, že dorovnání je nutné a správné. Nebudu zastírat, že v situaci, ve které se nachází státní 

pokladna po osmi letech socialistického výdojného  hospodaření, by pravděpodobně premiér i vláda raději 

viděli i zde nějakou úsporu, ale je třeba konstatovat, že naše argumenty byly velmi korektně vyslyšeny a  
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zváženy a přímé platby dorovnány na plnou výši. Mimochodem poprvé od vstupu do EU . A troufám si tvrdit, 

demagogické a populistické vyhrožování demonstracemi tím hlavním argumentem rozhodně nebylo.   

V souvislosti s TOP-UP je třeba rovněž zmínit i  mechanismus jejich výpočtu,kde se  podařilo prosadit námi 

dlouhodobě preferovaný model rozdělení přes výměru orné půdy.Mimochodem byla tato věc i jedním z bodů 

usnesení naší minulé valné hromady. 

Celkem uspokojivě byl vyřešen i problém s rozhodným datem, ke  kterému se výpočet bude vztahovat, takže 

dnes by měl být tento systém jednodušší a efektivnější. 

Evergreenem v jednání se státními úřady je stále i problematika zelené nafty a evidence s ní spojené. V této 

věci jsme uskutečnili řadu jednání na nejrůznějších úrovních od řadových referentů až po ministry 

zemědělství a financí a generálního ředitele Celní správy. Teprve v posledních dnech se zdá, že jednotlivé 

celní úřady začínají respektovat jednodušší metodiku vedení evidence spotřeby, takže k pozitivnímu posunu 

určitě došlo, nicméně systémové řešení, spočívající na uplatnění nároku vztaženého k výměře půdy 

obdělávané podle zásad správné zemědělské praxe, to stále ještě není. V tomto směru je ještě třeba intenzivně 

působit. 

Jedním ze stěžejních nástrojů státu k ovlivňování struktury zemědělství a venkova bude v následujících sedmi 

letech Program rozvoje venkova. Zde naši zástupci jak v národním monitorovacím výboru, tak zejména 

poradci ministra, odvedli obrovský díl náročné a vysoce kvalifikované práce a podařilo se jim v rámci 

možností ovlivnit jak samotnou strukturu PRV, tak i pravidla pro jeho fungování pro soukromé zemědělce 

velmi pozitivním směrem. 

V prvé řadě je třeba zmínit program podpory mladých začínajících zemědělců, kde byla socialistickým 

ministerstvem původně navrhovaná směšná částka cca 60 mil.navýšena na zhruba 230 mil. Obdobně i 

program PUZČ konečně začal fungovat, jeho pravidla byla zjednodušena, navrženy jsou další daňové změny  

a částka na tento program byla navýšena ze 60 mil. na cca 150. V obou těchto záležitostech je třeba ocenit 

spolupráci se Společností mladých agrárníků, která se v mnoha věcech postupně stává naším přirozeným 

partnerem a spojencem. Příznačné je, že některým jiným zemědělským organizacím právě tyto dva tituly příliš 

po chuti nejsou…. 

Za další  velmi důležitý úspěch můžeme v rámci PRV považovat  například zavedení kategorie tzv.  „malých 

projektů“ do 2 mil. Kč, u nichž bude stačit velmi jednoduchá žádost bez hory zbytečných čísel a formulářů. I 

zde můžeme konstatovat splnění jednoho z bodů usnesení minulé VH. 

V souvislosti s PRV je třeba zmínit i nechutnou kampaň rozpoutanou proti bývalé ministryni Vicenové a jejím 

spolupracovníkům,zejména Michalu Pospíšilovi, za údajné zdržení přípravy tohoto programu, které mělo 

připravit  české zemědělce o stamiliony korun. Nebudu se zde snižovat k polemice s bolševickými demagogy. 

Jen konstatuji, že velmi krátká doba ukázala, že dr.Vicenová měla pravdu . 

Tak jak se začaly rozvolňovat různé letité kamarádšofty na ministerstvu a přicházeli tam noví lidé, vyplynuly 

na povrch také různé  informace o tom, jak také bylo možno například získat výjimku pro bodování v rámci 

operačního programu,či jak být zařazen do programu určeného někomu jinému. Odkryli a zveřejnili jsme tak 

nejen causu Genoservis, který na základě rouhodnutí ministra Mládka  obdržel zcela bezprecedentní výjimku 

v bodování žádostí o celkem 27 mil. korun, stejně jako nedávno případ tzv. „jednočlenných skupin výrobců“. 

 

V obou těchto případech, ale zejména v souvislosti s pokusem o zneužití dotačního titulu zakládání skupin 

výrobců jsme se stali terčem neuvěřitelně agresivní a demagogické kampaně ze strany „potrefených hus“. 

Musím říci, že jsem za tuto reakci vděčný, protože se opět plně ukázalo, jak někteří bývalí soudruzi hluboko 

vězí v komunistickém způsobu myšlení. Pokud by se to týkalo jenom jejich pomatených hlav, byla by to 

jejich věc- bohužel právě s tímto způsobem  uvažování spoluřídili nejen osm posledních let české zemědělství.   

Ke cti minulé ministryně  i současného ministra   slouží, že obě tyto záležitosti velmi razantně vyřešili, 

respektive ještě dořešují a to včetně personálních důsledků. 

     

Také na poli legislativním byla v minulém roce odvedena velmi solidní práce. Naše kancelář připomínkovala 

desítky různých legislativních návrhů s různými dopady do našeho každodenního života . Za všechny zmíním 

příklad povinné registrace čerpacích stanic PHM, kde se nám ve spolupráci s Jiřím Papežem  podařilo velmi 

rychle prosadit novelu nesmyslného komunisty a sociálními demokraty schváleného zákona . V rámci ryze 

odborné legislativy jsme vyvinuli značné úsilí o povolení insekticidních mořidel obilovin v rámci ochrany 

před virovými chorobami. 

V oblasti zahraničních aktivit stále udržujeme řadu kontaktů s našimi kolegy v zemích EU i mimo ni, 

pravidelně se zúčastňujeme jednání COPA v Bruselu, naše delegace byla i na pravidelném kongresu 

evropského zemědělství ve Štrasburku.V rámci návštěvy evropské komisařky pro zemědělství Fischer-

Boelové jsme měli možnost vést s ní osobní jednání a vystoupit i na semináři pořádaném při této příležitosti 
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na MZLU v Brně.  Ze všech těchto jednání se snažíme přenášet informace co nejširší členské základně, je 

však třeba konstatovat, že po dočasném odchodu M.Pospíšila z funkce zahraničního tajemníka intenzita 

našich zahraničních aktivit poněkud  polevila.  Ing.Pospíšil se však již do své funkce vrací, takže tento drobný 

dluh jistě brzy napravíme. 

Do tohoto okruhu činnosti také patří  organizace odborných zahraničních zájezdů pro členy, kterých bylo i 

letos zorganizováno několik. V říjnu tak ve spolupráci s panem europoslancem Fajmonem navštívila skupina 

našich členů Evropský parlament ve Štrasburku, minulý měsíc více než čtyřicet kolegů navštívilo farmy 

v Rakousku a Německu, připraven a téměř zaplněn je na září zájezd do Spojených států, připravují se exkurze 

do Itálie a Jihoafrické republiky. 

Vážení kolegové a kolegyně, 

na zmíněném příkladu Ing.Pospíšila a jeho absence na postu zahraničního tajemníka je velmi dobře vidět, jak   

důležité a nezbytné je naše administrativní a odborné zázemí v pražské  kanceláři ASZ. Zde musím 

maximálně vyzdvihnout činnost celého osazenstva kanceláře, ale především tajemníka ing.Šebka, jehož 

obětavost , pracovitost a houževnatost je často motorem mnoha, na první pohled možná neuskutečnitelných, 

záležitostí. Týká se to nejen všech již zmíněných věcí, ale především následujících okruhů činnosti Asociace. 

 

I letos jsme totiž uspořádali řadu společenských,osvětových či kulturních akcí, jejichž organizace ležela plně 

na bedrech právě pražské kanceláře. 

V září jsme uspořádali již tradiční dožínky spojené s návštěvou několika farem našich členů, tentokrát ve 

středních a východních Čechách za účasti předsedy vlády, ministryně zemědělství a dalších významných 

hostů. 

V loňském roce rovněž proběhl již pátý ročník soutěže o Farmu roku. Vavříny vítězů a první cena ve výši 

100.000 Kč tentokrát putovaly do jižních Čech na farmu rodiny Frejlachů, slavnostní ceremoniál vyhlášení 

vítězů se uskutečnil za účasti předsedy vlády v pražském Činoherním klubu s následným vyhrazeným 

divadelním představením.Osobně tento večer považuji za jednu z nejhezčích a nejpříjemnějších  akcí, kterou  

ASZ dosud zorganizovala. 

V lednu se rovněž uskutečnil již třetí reprezentační selský ples pod patronací a za účasti ministra zemědělství. 

Naše aktivity se letos rozšířily i do sportovní oblasti, když jsme před několika týdny přijali  výzvu kolegů ze 

SMA na fotbalové utkání. Je třeba konstatovat, že posíleni o levého záložníka v osobě šéfa ministerských 

poradců Miloslava Kučery jsme mladé agrárníky rozdrtili 4:2. A to jsme si ještě museli dát jeden gól vlastními 

silami ….. 

Důležitější však samozřejmě jsou jiné záležitosti, jako například informační tok mezi centrem a regiony a 

jednotlivými členy. Zde sehrává nezastupitelnou  roli e-mailová  pošta, prostřednictví které kancelář zasílá 

denně řadu aktuálních informací z mnoha oblastí na téměř 500 adres našich členů. Velmi se zlepšila naše 

internetová stránka, a to jak  graficky tak obsahově. Důkazem toho je, že denní návštěvnost našeho webu je 

více než 1200 přístupů. 

Pro podrobnější informace a pro ty členy, kteří třeba ještě nemají přístup k internetu slouží také asociační 

zpravodaj, který vychází zhruba jedenkrát za dva až tři měsíce a  který dostávají všichni členové Asociace 

přímo na svou adresu, samozřejmostí se již stala naše strana v týdeníku Zemědělec. Díky tomuto 

znásobenému způsobu přenosu informací jsou členové velmi dobře a podrobně informováni. 

  

Dámy a pánové, vážení kolegové, 

jak již bylo řečeno jsme dnes po velmi dlouhé době v situaci, kdy konečně máme možnost relevantním a 

legitimním způsobem prosazovat své názory a požadavky. Nové vedení ministerstva zemědělství v čele 

s ministrem Gandalovičem jistě nemusíme podezírat z nějakých levicových tendencí namířených proti 

soukromému podnikání, či (což je možná ještě důležitější) jakýchkoliv skrytých vazeb na různá 

postbolševická bratrstva. Jmenování Miloslava Kučery šéfem poradců je toho, myslím, poměrně pádným 

důkazem.  Ani nás ale s tímto vedením ministerstva nespojují žádné spiklenecké zákulisní vazby. A je třeba 

říci, že je to tak dobře. Troufám si říci, že po počátečním oboustranném „oťukávání“ jsou nyní naše vztahy 

založeny na podobném vidění světa a tím i na podobných názorech na řešení problémů. To je ten nejlepší 

předpoklad pro budoucí spolupráci.budeme toho totiž po našem ministrovi chtít ještě hodně. 

 

 Budeme chtít, aby on i celá vláda dostála svému slibu a razantně snížila zcela šílenou byrokracii, kterou jsme 

dnes a denně svazováni.Budeme chtít, aby byla nastartována široká debata o našem předsednictví EU ve 

vztahu k reformě SZP, budeme chtít, aby v rámci české zemědělské politiky  byla intenzivně podporována 

diverzifikace zemědělských činností, lokální trhy, mladí zemědělci. 

Zároveň ho můžeme ujistit, že může počítat s naší podporou, pokud se jeho politika tímto směrem vydá.  
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Je totiž v podobné situaci , jako jsme byli my když jsme zakládali  Asociaci. 

Vzpomenete-li si za jakých podmínek materiálních, organizační i, řekněme, politických Asociace vznikala, 

nemůže neudeřit do očí naprostá paralela s našimi vlastními soukromými farmami a podniky. I ty vznikaly 

navzdory okolnostem, naschválům, závisti, pomluvám a  intrikám různých bývalých bolševiků, kteří do 

značné míry opanovali zemědělský sektor . 

A velkou podobnost je možno pozorovat i na Těšnově.  

Paradoxem a možná nedůsledností demokracie ti, kteří způsobili komunistický marasmus  a téměř totální 

zdevastování staletí vytvářených hodnot na venkově  mají dnes tolik nestoudnosti,že sami sebe pasují na 

zachránce zemědělství a trousí své moudrosti a demagogické tlachy téměř bez ustání všemi směry. To, že 

nejdříve ve funkcích ředitelů a náměstků státních statků či předsedů JZD jako aktivní komunisté usilovně 

budovali socialismus a že prostřednictvím spřízněných ministrů  měli zásadní vliv na zemědělskou politiku i 

po Listopadu, jim v tom vůbec nebrání.To, že jejich podniky se často zapomněly vyrovnat s restituenty, či 

hospodaří se ztrátou, pak už vůbec ne.  Naopak se samolibou nadutostí a arogancí sobě vlastní  se pasovali na 

jediné pravé zemědělské odborníky a každého, kdo má jiný názor nebo upozorní na jejich praktiky se snaží 

dehonestovat, označit za extrémistu či nevzdělance. Zažíváme to nejen my, ale byli jsme toho  svědky i 

směrem například k bývalému řediteli VÚZE doc.Douchovi, ministryni Vicenové či novinářům Petru Havlovi 

nebo Martinu Maříkovi. Ve své omezenosti a sebestřednosti nevnímají svou trapnost ani normalizační slovník 

i vystupování, které je vždy spolehlivě usvědčí. 

Nechci ani nebudu otravovat ovzduší našeho jednání jmény bývalých nomenklaturních bolševiků ani agentů 

StB, kteří se ze svých současných funkcí v různých zemědělských organizacích takovýmto způsobem 

prezentují, každému jsou dostatečně známa.  

Chtěl bych jim z tohoto místa poslat pouze jeden vzkaz: pokud si myslíte,jak často prezentujete, že naše 

aktivity jsou vedeny snahou nějak se k vám vymezovat,velmi se přeceňujete. Náš vztah ke všem, kteří se 

aktivně podíleli na činnosti zločinné KSČ, na členství v ní založili svou kariéru a nyní za  to necítí ani špetku 

studu a pokání je jenom jeden – hluboké pohrdání. Nemáme potřebu a nebudeme se nadále pouštět do diskusí 

s vámi, mimo jediné výjimky- pokud vaše aktivity budou poškozovat zákony nebo zájmy soukromých 

zemědělců.  

Dámy a pánové, vážení kolegové, 

dovolte abych závěrem poděkoval všem, kteří se na činnosti Asociace ať už v ústředí či v regionech podíleli. 

Je za vámi za všemi obrovský kus práce, na který můžete být hrdi.Tak, jako jste vybudovali své farmy 

z ničeho do fungujících podniků, tak i Asociace soukromého zemědělství je dnes takovýmto fungujícím 

podnikem. Na nic si nehrajeme, nejsme všemocní,ale máme konzistentní názory, fungujeme za své, držíme se 

selského rozumu a nepodléháme populistické demagogii. Jsme organizací, kterou jsme si vytvořili sami a pro 

sebe. Organizací, která má potenciál a všechny předpoklady i v budoucnu dobře sloužit svým členům.  

 

7) Vystoupení ministra zemědělství Petra Gandaloviče 

P.Gandalovič: 

Poděkoval za pozvání. Počítá s trvalou pracovní spoluprácí s ASZ. Je si vědom mnoha úkolů, které nebyly 

dosud řešeny a které je třeba učinit. Popsal své dosavadní působení a uskutečněné kroky (PRV, AEO, řešení 

kauzy zakládání skupin výrobců, zdanění při převodu farem, atd.)  

Upozornil na napjatou situaci ve státním rozpočtu po vládě ČSSD, bude muset hledat úspory – zejména na 

Mze, bude také jednat s ministrem financí. Silně vnímá také neudržitelnou byrokracii a chystá revizi právních 

předpisů a formulářů požadovaných v praxi po zemědělcích.   

Představil návrh a podstatu nového zákona na řešení nevypořádaných majetkových podílů dle zák. 

42/1992Sb.. je si vědom dlouholetého problému nedokončené transformace družstev. Očekává obtížné 

projednávání v parlamentu. 

Je také potřeba urychlit činnost pozemkového fondu – dokončení realizace restitučních nároků - vydávání 

pozemků. Prioritou jsou pozemkové úpravy. Letos je na jejich činnost vyčleněno dostatek peněz. 

Venkovský prostor vnímá podobně komplexně jako ASZ, podporuje diverzifikaci a další kroky k udržení 

života na venkově.  

Co se týká SZP – v řadě vlivných zemí není vůle nic měnit - nedají se očekávat žádné zásadní změny, ty by 

mohl přinést jedině tlak zemí jako např. Německo či ze Skandinávie. Politika Francie se nebude ani po 

volbách příliš měnit. České předsednictví EU v roce 2009 bude uprostřed diskusí o SZP, což je zároveň 

výhoda i nevýhoda – budeme „moderátory“ diskuse, což nám bude částečně „svazovat ruce“. Není proto 

dobré mít nějaká přehnaná očekávání a představy o výrazných změnách SZP, není ale potřeba nijak 

rezignovat. ČR bude požadovat tři základní soubory změn: 

• přesun financí z pilíře I.(přímé platby) na pilíř II. (rozvoj venkova) 
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• liberalizace komoditních trhů (cukr, víno, mléko) 

• debyrokratizace 

 

8) Diskuse s ministrem zemědělství 

J.Kejkrt:  

Ve svém vystoupení poukázal na konkrétní příklady byrokracie a nesplnitelných požadavků na zemědělce - 

například evidence mořidel, použití chemických prostředků nebezpečných včelám, předání závazků na 

nástupce, zelená nafta, zákoník práce  

P.Gandalovič: 

Problematika okolo zelené nafty není v jeho kompetenci, ale jedná s ministrem Kalouskem o řešení. 

Co se týká přechodu závazků na pokračovatele, o problému ví a snaží se ho řešit, ale je zde spousta 

administrativních a daňových překážek, které lze řešit pouze postupně. 

O fytosanitární problematice a hlášení používání prostředků nebezpečných včelám si zjistí podrobnosti. 

Postoj ODS k zákoníku práce je jasný – požaduje jeho novelizaci. Je jasné, že zemědělci se do norem 

stanovených evropskými směrnicemi nemohou v mnoha případech vejít (osmihodinové směny atp.) 

 

V.Nedbal: 

Zeptal se na aktuální stav v řešení návrhu na zrušení daní ze zemědělských a lesních pozemků. 

P.Gandalovič: 

Výsledkem jednání je ponechání rozhodování v kompetenci obcí. Krok vlády zdůvodnil existencí malých obcí 

s velkou rozlohou katastru. 

 

P.Janata: 

Jak mohou fungovat vesnice, pokud soukromí zemědělci nemají dostatek půdy, aby je uživila? Poukázal na 

to, že bývalá JZD mají mnohdy až 5 000 ha, na pozemky mnohdy nemají žádné smlouvy. Mladí zemědělci se 

nemohou dostat k půdě, tak je skupována spekulanty z města a částečně i cizinci. Posla situaci na tachovsku.  

P.Gandalovič: 

Souhlasí s názorem, že je potřeba, aby zemědělci hospodařili na vlastních pozemcích. Bude probíhat diskuse, 

jejímž účelem bude doladit podmínky předkupního práva. Rozhodně ale nelze zájemce o půdu rozlišovat 

podle toho, kolik půdy již obhospodařují. 

Jednou z věcí, které hrají spekulantům s půdou do karet, je možnost odstoupit od nákupu půdy bez propadnutí 

kauce. Bude se to snažit změnit. 

Dále je potřeba změnit devizový zákon tak, aby byl v souladu s evropskými požadavky, které byly vyjednány 

při vstupu do EU. Podmínky vyjednala předchozí vláda, současný kabinet je musí jen plnit – jinak hrozí 

mezinárodní arbitráže, vše je ve smlouvách. 

 

B.Nekola: 

Připomenul rychlé řešení pozemkových úprav, přístupnost pozemků, neexistence přístupových polních cest. 

Dále poukázal na některé vlastnické problémy v souvislosti s výkladem mysliveckého zákona – požaduje jeho 

novelizaci. 

P.Gandalovič: 

Pozemkové úpravy jsou prioritou, je nutné je urychlit. 

V současnosti spíše doporučuje některé problémy s mysliveckým zákonem řešit individuálně. Nyní nelze 

otevírat myslivecký zákon jako celek, je to příliš složitý problém, na který momentálně nemá Mze kapacitu.  

 

J.Vaněčková: 

Dotázala se na program Leader – je vypsán? Jsou dána přesná pravidla? 

P.Gandalovič: 

V programu Leader je 50 mil.korun a bude během 2-3 dnů podepsán. Přesná pravidla poskytne ASZ obratem. 

 

V.Dašek: 

Počítá se ze zařazením jelenovitých do VDJ? Považuje farmové chovy za dlouhodobě diskriminované (bez 

možnosti dotací). Momentálně přibylo další nařízení - u jelenovitých SVS nařídila zjišťování onemocnění 

BSE. 

P.Gandalovič: 

Bohužel zatím nemůže podat uspokojivou odpověď. Zatím se neuvažuje ani o zařazení jelenovitých do VDJ. 
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M.Zitko: 

Navrhuje zpětnou revizi vydaných státních pozemků. Navrhuje úpravu předkupního práva- umožnit převod 

pro nástupce v rámci rodiny. 

P.Gandalovič: 

Revize vydaných pozemků již probíhá a soudy rozhodují většinou ve prospěch PF. Revize prodaných státních 

pozemků – problém byl v tom, že nebyla stanovena kauce při odstoupení od koupě, vše je tedy de iure 

v souladu se zákonem. 

Podmínky předkupního práva budou předmětem další diskuse. 

 

M.Zapletal: 

Apeluje, aby daň ze zem. a les. pozemků nebyly plně přenechány do kompetence obcí, protože asi těžko 

zemědělcům odpustí daň a dobrovolně se tak vzdají příjmů. Navrhuje, aby jako kompenzace za tyto zrušené 

daně byly vratky spotřebních daní ze zel.nafty posílány právě obcím. To by zároveň ušetřilo administrativu. 

P.Gandalovič 

Všechny obce jistě nebudou daň vymáhat v plné výši. Voliči a zastupitelé na sebe musí brát tuto 

zodpovědnost – dosud byly v souvislosti s rozpočty obcí vždy mezi zastupiteli předmětem diskuse jen 

položky výdajové – obce se ale musí samy snažit prostředky také získávat. Je to o decentralizaci rozhodování 

a větší demokracii. Každý rok to může být navíc v závislosti na zastupitelstvu jinak. 

S.Němec: 

Nesouhlasí. Jestli některé obce budou daně „odpouštět“, tak to bude tam, kde jsou velké družstva. 

P.Gandalovič: 

Původní návrh byl stanovit 0% daň, na tlak starostů byla daň ale dána do jejich kompetencí. 

 

R.Fila:  

Kdy a jak se dořeší dodatečné bonifikace BÚP? Bylo to slíbeno před více než rokem, viz loňský seznam cca 

120 zem. subjektů. 

P.Gandalovič:  Ví o tom, řeší to s MF, jakou to bude formou. Ministr Kalousek má zájem tuto věc otevřít. 

Předpokládá způsob plošného řešení BÚP.  

 

p. Sobotka: 

Poukázal na některé problémy zemědělců se stěhováním novousedlíků z měst na vesnice. Zemědělci mají 

problém plnit některé jejich neopodstatněné podmínky – novousedlíci chtějí žít jako ve městech a dostávají se 

tak s místními vzájemně do sporů. Bylo by potřeba zohlednit tento trend v nějakém předpise. 

P.Gandalovič 

Souhlasí, je potřeba, aby lidé, kteří se z měst stěhují na vesnice, chápali charakter venkovského života. Řešení 

je v lidské toleranci. Příkazy zde nejsou řešením. 

 

Ministr závěrem vyjádřil názorovou blízkost s ASZ. Jako ministr musí komunikovat se všemi nevl. 

organizacemi. Požádal o podporu koncepčním krokům a změnám v zem. politice, návrhu nového zákona o 

majetkových podílech. 

 

Přestávka na oběd 13.00-14.15 hod. 

 

9) Vystoupení vedoucího sboru externích poradců ministra zemědělství M.Kučery 

M.Kučera: 

Byl požádán ministrem o upřesnění řešení situace kolem bezúročných půjček. Ministru Kalouskovi byly 

předloženy dvě varianty řešení – vše je v jednání. 

Nově vznikl návrh zákona o transformacích, ministr Gandalovič je na straně co nejrychlejšího dořešení 

transformací.  

Zdůraznil problém požadavků zemědělských kontrolních organizací-inspekcí. V současnosti by podle 

evropských nařízeních vycházelo 1 500 inspektorů. Celkový počet aktivních zemědělců je ale v ČR jen cca 22 

tisíc, což je absurdní (kontroly by se odehrávaly u zemědělců každý měsíc). Kontrola by neměla překračovat 

povinnou hranici 5% subjektů ročně. Podle jeho názoru by inspektoři neměli kontrolovat pouze dodržování 

jedné podmínky, jednoho zákona či paragrafu, jak je tomu dosud, ale kontroly by měly být prováděny 

komplexně. Předpokládá, že musí stačit cca 20 tří až pěti členných skupin skutečně fundovaných kontrolorů. 
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Popsal situaci na Mze. Postupně dochází k potřebným změnám dosud zakonzervované zem.politiky v a to i ke 

změnám personálním.  

Apeluje na soukromé zemědělce, aby dodávali konkrétní podněty ministerstvu a nutili úředníky pracovat 

rychleji a efektivněji. 

 

10) Volby orgánů ASZ ČR na období 2007-2010 

J.Votava:Navrhnul způsob hlasování aklamací. 

VH schválila aklamační způsob voleb orgánů ASZ ČR. 

Hlasování: 63 pro/0 se zdržel/1 proti 

 

Přečetl návrhy kandidátů a vyzval je, aby oznámili, zda přijímají kandidaturu a představili se. 

Volba předsedy: 

Navrženi byli čtyři kandidáti: S.Němec (kandidaturu přijal), V.Perník (nepřijal), J.Stehlík (nepřijal) a J.Váňa 

(nepřijal): 

Hlasování:  (přítomno 64 čl. rady)   61 pro/0 proti/ 3 se zdržel  

Předsedou ASZ ČR byl zvolen Stanislav Němec. 

 

Volba dvou místopředsedů: 

Navrženo bylo 19 kandidátů: S.Bůžek ml. (nepřijal), Z.Frejlach (nepřijal), J.Javůrek (nepřijal), J.Kadlec 

(nepřijal), V.Koutný (nepřijal), E.Kravcová (přijala), J.Miller (nepřijal), K.Mošnová (nepřijala), S.Najmr 

(nepřijal), R.Nedbal (nepřijal), R.Noll (nepřijal), V.Perník, ml. (přijal), A.Pleskot (nepřijal), H.Přikrylová 

(nepřijala), J.Stehlík (nepřijal), J.Šourek (nepřijal), J.Štefl (nepřijal), J. Váňa (nepřijal), J.Votava (nepřijal). 

Václav Perník, ml.                                                                                        Hlasování: 63 pro/0 proti/1 se zdržel 

Eliška Kravcová                                                                                            Hlasování: 62pro/0 proti/1 se zdržel 

Novými místopředsedy ASZ ČR byli zvoleni: Eliška Kravcová a Václav Perník, ml.. 

 

Volba 12 členů předsednictva: 

Navrženo bylo 70 kandidátů:  

Ladislav Babušník – nepřijal, David Barnet – nepřijal, Jan Basař – přijal, Josef Stehlík – přijal 

Jiří Petr – nepřijal, Jan Kadlec – přijal, Josef Šourek – nepřijal, Jan Miller – přijal, Stanislav Najmr – 

nepřijal, Petr Hodan – nepřijal, Josef Sotona – nepřijal, Arnošt Pleskot – přijal, Jaroslav Jiránek – přijal 

Roman Noll – přijal, Václav Koutný – nepřijal, Radek Nedbal – nepřijal, Jiří Marák – nepřijal, Jan Staněk – 

přijal, Libor Hlaváček – nepřijal, Ladislav Krofta – nepřijal, František Drs – nepřijal, Jaroslav Chalupa – 

nepřijal, Květa Mošnová – nepřijala, Emil Beer – přijal, Jan Horák – nepřijal, Zdeněk Frejlach – nepřijal, 

Pavel Dobrovolný – nepřijal, Gabriel Kužel – nepřijal, Jan Javůrek – nepřijal, Arnošt Jakubec – nepřijal, 

Václav Sochor – nepřijal, Jan Štefl – přijal, Vít Mareš – nepřítomen, nehlasovatelný návrh, Jan Votava – 

nepřijal, Jiří Jech – nepřijal, Milan Novák – nepřijal, Helena Přikrylová – nepřijala, Karel Zíka – nepřijal, 

Stanislav Bůžek, ml. – nepřijal, Vladimír Kuncl – nepřijal, Rajmund Fila – nepřijal, Zdeněk Brožek – přijal, 

Ladislav Miler – nepřijal, Zdeněk Koláček – nepřijal, Rotrekl – nepřijal, Antonín Vejčík – nepřítomen, 

nehlasovatelný návrh, Pavel Lipovský – nepřijal, Pavel Pouba- nepřijal, František Janko – nepřijal, Jiří 

Kejkrt – přijal, Jiří Křížek – nepřijal, Jana Vaněčková – nepřijala, Jan Král – nepřijal, Tomáš Svoboda – 

nepřítomen, nehlasovatelný návrh, Sylva Dušková – nepřítomna, nehlasovatelný návrh, Jaroslav Lípa – 

nepřijal, František Jílek – nepřijal, Josef Přibyl – nepřijal, p. Šplíchal – nepřijal, Daniel Havlíček – nepřijal, 

Josef Němec – nepřijal, Miloš Crhounek – nepřijal, Pavel Machálek – nepřijal, Miloslav Pospíchal – nepřijal, 

Alois Mejsnar – nepřijal. 

O návrzích do předsednictva bylo hlasováno jako o celku: 

Hlasování: (přítomno 66 členů Rady)   64 pro/1 se zdržel/1 proti   

12členů předsednictva ASZ ČR bylo zvoleno ve složení : Josef  Stehlík, Jaroslav Jiránek, Arnošt 

Pleskot, Roman Noll, Jan Kadlec, Jan Miller, Jan Staněk, Jan Štefl, Jan Basař, Zdeněk Brožek, Jiří 

Kejkrt, Emil Beer. 

 

S.Němec: 

Poděkoval J.Votavovi za jeho obětavou činnost ve funkci místopředsedy ASZ a celému dosavadnímu 

předsednictvu za činnost. 
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11) Diskuse, různé 

G.Kužel: 

Zeptal se na řešení chyb v evidenci postřiků se SZIF – při sebemenší chybě hrozí ztráta dotace. 

Opět připomněl problém s pozemkovými úpravami (přednostní právo na 70% pozemku). Ačkoli je 

z pohraničí, rozprodávání půdy cizincům necítí jako největší problém. Mnohem větší riziko hrozí od 

domácích spekulantů a od právnických osob.  

M.Kučera: 

Ad1 – bohužel se evidenci nelze vyhnout, je to v návaznosti na směrnice EU. Kontroloři by se ale měli vyznat 

ve všech základních nařízeních a jejich souvislostech a kontroly by měly být málo početné, ale komplexní. 

Ad 2 – Přednostní právo je málo využíváno (částečně i proto, že zpočátku byla prodávána hlavně nelukrativní 

půda), je proto otázka, zda předkupní právo vůbec zachovat. Zákon o prodeji státní půdy není lehké otevřít, je 

zde spousta problémů (předkupní právo stávajícím nájemcům, kauce…). Mze potřebuje od zemědělců 

konkrétní podněty a pomoc při prosazování změn. Počáteční boom prodeje půdy cizincům skončil, dnes je to 

spíše v omezené míře. 

L.Miler: 

Zmínil problém výše limitů zelené nafty pro podhorské oblasti. Například 50 litrů nafty na ha pastvin nestačí 

(pastviny se musí po každém přepasení přesekávat). Třetinu nafty tedy dokupuje za normální cenu. 

J.Váňa: Je potřeba všechny limity pozměnit. Tento problém musí řešit odborníci. 

 

P.Havel: 

Vystoupil s příspěvkem k mediální politice ASZ. V dlouhodobějším horizontu navrhuje zřídit své vlastní 

médium (časopis, noviny), protože soukromí zemědělci jej postrádají již 60 let. ASZ by měla dát najevo, že 

její členská základna není jednotná jen jednou ročně na VH. Nabídl svou pomoc při přípravě a naplňování 

takového média. Navrhuje, aby ASZ více kooperovala s dalšími názorově blízkými nevl. organizacemi – za 

účelem lepších výsledků při prosazování zájmů sedláků. 

 

M.Zitko 

Informoval o přípravách konkrétních žalob na KSČ za kolektivizační zvěrstva na sedlácích z 50.tých let. 

Vyzval k vypracování soupisu postižených osob, který bude následně předán nejvyšší státní zástupkyni ke 

zpracování. 

P.Hodan: 

Navrhuje shromažďovat judikáty ve věcech restituce zem. majetků s cílem pomoci dalším oprávněným 

osobám při   

 

F.Zíka 

Vznesl dotaz k tzv.modulaci na farmu. 

J.Stehlík 

Je to v podstatě přesun financí z Osy I (přímé platby) na Osu II (PRV). Pro ČR bude povinná (v sazbě 5%) až 

po vyrovnání plateb s EU-15, tedy asi v roce 2010. Malé farmy modulaci nepodléhají. Některé státy e tomu 

brání, ale je to nezadržitelný trend způsobu využívání evropských prostředků. Další informace lze zjistit přes 

VÚZE. 

 

Zabloudil: 

Popsal konkrétní příklad, kdy JZD nevydalo 120 ha pozemků, protože údajně podle zákona o půdě nejsou 

přístupné. Pozemky přitom zemědělec nutně potřebuje, protože chce dodržet lhůtu 18 měsíců od registrace pro 

žádost za MZZ. ZA-PÚ přitom  nechce problém nijak řešit. 

Dále srovnal podmínky výkupu obilí v ČR a Rakousku, kde neexistují srážky například za nedodržení 

stanovené obj.hmotnosti. 

S.Němec 

Žádný pojem „nepřístupné pozemky“ je nonsens a ZD je povinné pozemky vydat. K výkupu obilí dodal, že 

v Rakousku jsou výkupy alespoň částečně v rukou pěstitelů, což hraje zásadní roli. 

J.Stehlík: 

Pokud ZA nechce pomoci, je třeba podat stížnost na postup k ministrovi, kde by se ho měla ujmout 

rozkladová komise. Pozemky je třeba převzít a vyměřit podle vlastních informací o hraničních bodech. 

Pokračovala diskuse k nepřístupným pozemkům a k dalším tématům: pé Barnet, Janovský, Najmr, Blažek, 

Hodan, Kučera. 
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12) Návrh usnesení VH,  závěr 

J.Stehlík: 

Přečetl návrh usnesení a zapracoval navržené změny. 

Hlasování: (přítomno 126 delegátů): 126 pro/0 proti/0 se zdržel  

VH schválila předložené návrhy na usnesení. 

Přehled všech usnesení je v příloze zápisu. 

 

J.Váňa: 

Poděkoval za účast a aktivitu delegátů a ukončil 9. valnou hromadu ASZ ČR. 

 

Zapsal: Ing. Jaroslav Šebek 

Zápis ověřili: Ing. Květa Mošnová, Ing. Jan Miller 

V Jihlavě, dne 18.6.2007 

 

 

Přílohy:  

Přehled usnesení valné hromady  

prezenční listiny členů a hostů 

účetní závěrka za rok 2006 

přehled plnění členských  příspěvků k 11.6.2007  

návrh rozpočtu na rok 2007 

přehled docházky na předsednictvo 

  

 

Příloha k zápisu: 

Přehled usnesení 9. valné hromady ASZ ČR konané dne 18.června 2007 v Jihlavě 

 

Valná hromada: 

1)  konstatovala a vzala na vědomí, že z celkového počtu 74 členů Rady bylo podle prezenční listiny 

přítomno 72. Účast členů Rady dosáhla 97 %. Z celkového počtu 185 delegátů bylo přítomno 163. Účast 

delegátů celkem dosáhla 88%. Schůze byla usnášeníschopná .   

2) schválila zprávu o činnosti ASZ ČR v minulém období přednesenou předsedou ASZ Ing. 

Stanislavem Němcem, 

3) schválila zprávu Revizní komise ASZ ČR za minulé období přednesenou její členkou Ing. Květou 

Mošnovou, 

4) schválila účetní závěrku ASZ ČR za rok 2006 a schválila návrh rozpočtu na rok 2007 

5) vzala na vědomí nominované zástupce jednotlivých regionů do Rady ASZ ČR (viz seznam 

v zápise) a schválila tyto výsledky voleb pro období 2007-2010: 

-  předsedou ASZ ČR byl zvolen Ing. Stanislav Němec 

- místopředsedy ASZ ČR byli zvoleni: Ing. Václav Perník, ml. a Ing. Eliška Kravcová 

- za členy předsednictva ASZ ČR byli zvoleni: Ing. Jan Miller, Ing. Josef Stehlík, Ing. Arnošt 

Pleskot, Ing. Jan Štefl, Jan Staněk, Ing. Jaroslav Jiránek, Ing. Jiří Kejkrt, Emil Beer, Ing. Zdeněk 

Brožek, Jan Kadlec, Roman Noll, Jan Basař). 

6) schválila změny stanov ASZ ČR (znění - viz zápis) 

7) schválila návrh revizní komise a ukončila členství ASZ Domažlice v ASZ ČR. 

8) plně podpořila návrh zákona předložený ministrem zemědělství Petrem Gandalovičem na 

vypořádání majetkových podílů, na něž vznikl oprávněným osobám nárok v souvislosti 

s transformací ZD a důrazně vyzvala povinné osoby, které dosud nevypořádaly oprávněné osoby 

dle zákona, aby tak učinily. VH zároveň vyzvala členy ASZ, aby do hlavní kanceláře ASZ ČR 

poskytovaly judikáty z restitučních řízení, které byly rozhodovány ve prospěch oprávněných osob.   

 

Valná hromada uložila předsednictvu ASZ ČR: 

9) pokračovat v současných aktivitách uložených v minulých obdobích a to zejména usilovat o 

dořešení problematiky sdružených dodávek mléka, administrace vratek spotřební daně ze zelené 

nafty (včetně úpravy limitů) a návratných finančních výpomocí z let 1993-1995. 

10) pokračovat v úsilí o snižování byrokratické zátěže kladené na prvovýrobce 
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11) usilovat o změnu podmínek PRV v Ose II. AEO, spočívající ve změně (snížení) hranice výměr 

pro vstup do opatření Meziplodiny a Biopásy. 

12) iniciovat nový návrh na uplatnění výdaje za nákup zemědělské půdy jako odpisovou položku 

v účetnictví 

13) iniciovat úpravu zákonných norem na plnění hygienických standardů potravinářských provozů 

podle velikosti zpracovávané produkce 

14) iniciovat zjednodušení současných evidenčních a kontrolních mechanismů ve všech oblastech 

činnosti zemědělských prvovýrobců. Stanovené povinnosti diferencovat podle velikosti farmy 

15) pracovat na řešení problematiky převoditelnosti závazků a nároků fyzických osob podnikajících 

v zemědělství ke státním orgánům a organizacím (PF ČR, PGRLF, SZIF, MZE) v rámci převodů 

farem, zejména pak u převodů v rámci rodiny (za života postupitele) a to i mimo opatření PUZČ a 

zároveň dál pokračovat v úsilí o odbourání daňových zátěží v rámci těchto převodů 

16) usilovat o rozšíření zákonné definice mladého začínajícího zemědělce nad současný rámec 

stanovený zák. o zemědělství č. 252/1997Sb. a zároveň pokračovat na dalším zjednodušení 

pravidel programu Podpora zahájení činnosti mladých zemědělců     

17) pokračovat v práci na rozšíření informačních toků směrem k členům ASZ a zvážit možnost 

vytvoření dalšího informačního média pro sedláky. (Zároveň valná hromada považuje fungování 

krajských informačních středisek za neopodstatněné a zbytečné mrhání státními prostředky na 

jejich fungování. Valná hromada navrhuje v tomto smyslu zabývat se principiální změnou 

informačních toků MZe).  

18) spolupracovat s Českou akademií zemědělských věd na tvorbě podmínek pro ochranu 

zemědělského půdního fondu (prof. Louda).  

19) pracovat na doplnění seznamu vystěhovaných selských rodin, zpracovaný seznam umístit na 

webových stránkách ASZ včetně vytvoření samostatné pracovní skupiny pro plnění tohoto úkolu 

20) pracovat na řešení problematiky tzv. nepřístupných pozemků pomocí metodického pokynu, který 

by v praxi vedl ke zlepšení fyzického vydávání těchto pozemků jejich vlastníkům. 

 

www.asz.cz 

http://www.asz.cz/

